
PROTOKÓŁ NR 6/25 

z posiedzenia Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

które odbyło się dnia 03.01.2025 r. 

 

Posiedzenie rozpoczęło się o godzinie 08:30, a zakończyło o 10:15. 

Posiedzenie odbyło się w formie stacjonarnej.  

 

Uczestniczyli w nim: 

 

Członkowie Komisji: 

 

1. Radosław Adamowicz- Przewodniczący Komisji, 

2. Andrzej Machnica, 

3. Mariusz Kubiak, 

4. Ewa Pędziwiatr, 

5. Małgorzata Staręga. 

 

Nieobecni członkowie Komisji: Anna Klepacz. 

 

Lista obecności spoza grona komisji:  

1. Elżbieta Zakrzewska, 

2. Tadeusz Cwynar, 

3. Czesław Jesionowski, 

4. Ewelina Pagacz, 

5. Jacek Kozłowski, 

6. Jerzy Wowczak, 

7. Katarzyna Sołtys, 

8. Magdalena Kwiatkowska. 

9. Leszek Sikora, 

10. Dorota Czyżak, 

11. Sebastian Moczydłowski, 

12. Gabriela Hołdys, 

13. Larisa Aghekyan, 

14. Barbara Wójciak 

 

Porządek obrad: 

1.  Otwarcie posiedzenia. 

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

3. Budowa anten 5G. 

4. Omówienie petycji w sprawie odpłatności za śmieci. 

5. Sprawozdanie z pracy komisji za 2024 rok. 

6. Sprawy różne. 

7. Zamknięcie posiedzenia komisji. 

 

Ad 1 

Przewodniczący Radosław Adamowicz otworzył posiedzenie komisji, stwierdził kworum i 

przywitał zebranych gości. 



Ad 2 

Przewodniczący przedstawił porządek obrad i poddał go pod głosowanie. Został przyjęty 

jednogłośnie 5 głosami „za”. 

 

Ad 3 

Przewodniczący przeczytał apel mieszkańców dotyczący budowy anten 5G w Kowarach. 

Mieszkańcy obawiają się że montaż anten 5G, będzie miał bardzo negatywny wpływ na 

zdrowie obecnych i kolejnych pokoleń. Proszą o pomoc i interwencję Urzędników 

Pani Burmistrz powiedziała, że są zwolennicy i przeciwnicy sieci 5G, a decyzję przy ostatnio 

wybudowanej antenie podjął Starosta. Antena jest na prywatnym terenie. Jeżeli chodzi o zakup 

licznika do pomiarów promieniowania B.M, zobowiązała się kupić taki sprzęt, oczywiście jeżeli będą 

takie możliwości prawne. Powiedziała również, że Miasto nie ma informacji, czy będą kolejne anteny 

w Kowarach. Jeżeli chodzi o możliwość zablokowania tych inwestycji prawnie jest to niemożliwe. 

Jedną z możliwości jest wysłanie petycji przez mieszkańców do Rządu RP, Posłów i Senatorów.   

Radca Prawny powiedział, że anteny działają zgodnie z normami. Jeżeli normy są zachowane 

to zgodnie z prawem Starostwo może wydać takie pozwolenie. Potwierdził również, że dobrym 

rozwiązaniem będzie napisanie petycji do Rządu RP, Posłów i Senatorów. 

Pani Burmistrz Miasta zobowiązała się do przekazania petycji mieszkańców do Sejmu i 

Senatu w najbliższym czasie, ponieważ my jako Miasto nie możemy nic zrobić, aby było to możliwe 

muszą zmienić się ustawy w Polsce.  

Przewodniczący Rady Miasta powiedział, że niestety my jako Rada Miejska w wielu 

sprawach nie decydujemy np. w sprawie rzeki „Wody Polskie”, w sprawie obwodnicy Kowar Urząd 

Wojewódzki. 

 

Ad 4  

Przewodniczący przeczytał petycję „małych” przedsiębiorców w Kowarach, uważają że za 

dużo płacą za śmieci i proszą o jakieś wspólne rozwiązanie problemu. 

Pani G. H. jako przedstawiciel, powiedziała że większość kowarskich „sklepikarzy” nie 

produkuje tyle i takich śmieci za które płacą i uważa to za niesprawiedliwe, że ponoszą oni większe 

koszty niż mieszkańcy, a wcale tych śmieci więcej nie ma. Przedsiębiorcy proszą o pomoc, koszty 

prowadzenia działalności są coraz wyższe, a przychody niższe. 

Pani Burmistrz Miasta powiedziała o obowiązujących przepisach i to one narzucają 5-cio 

frakcyjność i konieczność opłaty. Dodatkowo od 01.01.2025 r. wchodzą dwie nowe pozycje i można 

było wprowadzić kolejne pojemniki do segregacji, ale Kowary zdecydowały że takie pojemniki 

powstaną na PSZOK-u ogólne dla wszystkich, aby odciążyć m.in. przedsiębiorców. Kowary 

stworzyły system odbioru odpadów, ponieważ od 2018 roku były nakładane kary za zbyt niski procent 

odpadów posegregowanych. KCGO przysłało nowy cennik odpadów na ten rok w którym są 

podwyżki. Porównane zostały stawki jakie za śmieci płacą „małe” działalności gospodarcze w innych 

gminach, są one na takim samym lub niższym poziomie.  

Pani G.H. zadała pytanie do Pana Dyrektora COM-D (firmy odbierającej odpady w 

Kowarach), czy można opuścić system śmieciowy, stworzyć grupę przedsiębiorców i podpisać 

wspólną umowę. Pan Leszek Sikora powiedział że niestety zgodnie z przepisami nie ma takiej 

możliwości, można podpisać indywidulną umowę, Obecnie będąc w systemie przedsiębiorcy płacą 

120 zł miesięcznie, a indywidualnie to kwota około 450 zł.  

Pani G.H. zapytała dlaczego odpady nie są rozliczane zgodnie ze zużyciem wody jak np. w 

Karpaczu. Pani Burmistrz powiedziała że wiele budynków nie ma jeszcze licznika, płacą ryczałtowo 

i nie jest to w Kowarach na tą chwilę możliwe. 

Pani Małgorzata Staręga jako Przewodnicząca Komisji Budżetowo-Gospodarczej 

powiedziała że Rada Miejska co rok bada dokładnie system śmieciowy i ustala wspólnie z Urzędem 

składki na poziomie najniższym jaki jest tylko możliwy. W poprzednim roku mieszkańcy Kowar 

mieli podwyżkę za odbiór odpadów, a „mali” przedsiębiorcy zgodnie z wcześniejszymi prośbami nie.  

Przewodniczący przeprowadził głosowanie o bezzasadność petycji, komisja uznała petycję za 



bezzasadną jednogłośnie 5 głosami „za”. 

Przewodniczący poprosił Radcę Prawnego o przygotowanie uchwały na kolejną sesję Rady 

Miejskiej. 

 

Ad 5 

 Przewodniczący przeczytał sprawozdanie z prac Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji za 

2024 rok, które zostało przyjęte jednogłośnie 5 głosami „za”. (załącznik do protokołu) 

 

Ad 6 

 WRM poinformował Radnych o zamiarze utworzenia w tym roku wykazu kąpielisk w 

Kowarach oraz podjęciu odpowiedniej uchwały do maja. „Wyspa” zamierza takie kąpielisko w 2025 

roku otworzyć. Radni są za takim przedsięwzięciem. 

 Pani Burmistrz poinformowała Radnych o kolejnych krokach które trzeba podjąć, aby 

wyłączyć obszary Kowar z Rejestru Zabytków. 

 

Ad 7 

Na tym posiedzenie komisji zakończono.  

 

 

 

 

Pisma: 

 

1. Sprawozdanie Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji za 2024 rok 

 

Wnioski: 

 

1.Wniosek do Radcy Prawnego o przygotowanie uchwały na kolejną sesję Rady Miejskiej. 

 

 

Protokołował:                                                                        Przewodniczący Komisji 

        do spraw skarg, wniosków i petycji 

Radosław Adamowicz                                                                   

                                                                                               Radosław Adamowicz 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



SPRAWOZDANIE Z DZIAŁALNOŚCI KOMISJI DO SPRAW SKARG, WNIOSKÓW I 

PETYCJI RADY MIEJSKIEJ W KOWARACH ZA 2024 ROK 

 

Skład Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji został ustalony Uchwałą nr II/5/2024 Rady 

Miejskiej w Kowarach z dnia 13 Maja 2024 roku w sprawie powołania Komisji ds. Skarg, Wniosków 

i Petycji.  

 

Skład Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji: 

 

1. Radosław Adamowicz- Przewodniczący 

2. Andrzej Machnica – Zastępca Przewodniczącego 

3. Anna Klepacz 

4. Mariusz Kubiak 

5. Ewa Pędziwiatr 

6. Małgorzata Staręga 

Komisja ds. Skarg, Wniosków i Petycji pracowała na podstawie planu pracy na rok 2024, 

przyjętego na posiedzeniu nr 38 z dnia 14.12.2023 r. i przyjętego uchwałą Rady Miejskiej w 

Kowarach nr LXXX/493/24 z dnia 26 stycznia 2023 roku.  

 

Odbyło się  dziewięć posiedzeń komisji, 4 posiedzenia w poprzedniej kadencji oraz 5 posiedzeń 

w obecnej. Omawiano na nich pisma, które wpłynęły do komisji. Komisja kierowała odpowiednie 

wnioski do Burmistrza Miasta, Wydziałów Urzędu Miasta oraz innych podmiotów, rozpatrywała 

skargi, petycje i opiniowała uchwały zgodnie z decyzją Komisji spotkania z mieszkańcami miały być 

organizowane po uprzednim umówieniu się w terminie dogodnym dla obu stron. Informacja taka jest 

podana na biuletynie informacyjnym Rady Miejskiej. Odbyło się jedno takie spotkanie.  

 

Komisja opiniowała budżet na rok 2025, współpracowała z innymi komisjami stałymi Rady 

Miejskiej oraz Wydziałami Urzędu Miasta.  

 

Plan pracy na 2024 rok został wykonany w całości. 

 

Radosław Adamowicz 

 

Przewodniczący  

Komisji ds. Wniosków, Skarg i Petycji 

 

 


